
Folketingets Kommunaludvalg har den 7. oktober 2010 stillet følgende
spørgsmål nr. 3 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DF).

Spørgsmål nr. 3:
”Hvorfor skal en kommune ikke lovbundent spørge efter pris på bankforretnin-
ger og forsikring af sit indestående, ligesom alle andre aktører?”

Svar:

Jeg har til brug for min besvarelse af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra 
Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen, der kan oplyse følgende om reglerne for 
kommunernes udbud af bankforretninger:

”Når en kommune sender bankforretninger i udbud, spørges der efter pris på 
den udbudte opgave. For så vidt angår kommunernes pligt til efter udbudsdi-
rektivet at udbyde bankforretninger henvises til svar ovenfor.

Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen kan oplyse, at generelt skal kommunerne 
sende forsikringstjenesteydelser i udbud, hvis kontraktværdien overstiger tær-
skelværdien på 1,4 mio. kr.

Det skal bemærkes, at udbudsreglerne ikke finder anvendelse, hvor en kom-
mune efter national ret vælger at være selvforsikret.”

Jeg kan henholde mig til styrelsens udtalelse.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Martin Randrup Klintholm
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